
městského obvodu

Plzeň 2-Slovany

informační Zpravodaj
XXXI. ročník
číslo 5
říjen 2023

NEJDE O REKLAMNÍ TISKOVINU ZDARMA

• Lidé si v Papírenském
parku přejí zejména
stromy a klid str. 4

• Dostupné poštovní 
služby na Slovanech

str. 14

• Cyklostezka z Koterova
k Božkovu dostane lepší
povrch str. 5

• Hmyzí škůdci
v urbanizovaném
prostoru str. 7

Jak bezpečně přejít vozovku ane-
bo co znamenají dopravní značky
se mohou nyní děti učit na zcela
novém dopravním hřišti. To nechal
slovanský obvod zřídit na zahradě
21. mateřské školy Na Celchu. Pyš-
nit se může jedinečným a odolným
povrchem.

„Informace o tom, jak se chovat v sil-
ničním provozu jsou velmi důležité už
pro děti předškolního věku. Na jejich
základech závisí jejich vlastní bezpečí.
Proto považuji zřízení dopravního
hřiště za velmi důležité, praxí si totiž
děti své znalosti nejlépe osvojí,“
vysvětluje místostarostka městského
obvodu Plzeň 2-Slovany Eva Trů-
ková.

Staré herní prvky nahradilo nové dopravní hřiště

Rozsáhlá rekonstrukce tramva-
jové trati, zastávek, komunikace
i  chodníků a  inženýrských sítí
v Koterovské ulici na Slovanech
začala ve středu 27. září 2023. Stav-
ba a s ní spojená dopravní omezení
byla naplánována tak, aby začala
po skončení oprav mostu Milénia. 

„Rekonstruován bude úsek o celkové
délce 927 metrů. Nejen tramvajová
trať, ale také komunikace, chodníky
i inženýrské sítě, veřejné osvětlení, svě-
telná signalizace či informační systém
jsou v této části už v nevyhovujícím
stavu, a proto město Plzeň do kompletní
rekonstrukce investuje téměř čtvrt mili-
ardy korun včetně DPH,“ informoval
první náměstek primátora města
Plzně pro oblast technickou Pavel
Bosák, do jehož gesce patří také
Odbor investic Magistrátu města
Plzně.

V inkriminovaném necelém kilo-
metrovém úseku Koterovské ulice,
který je ohraničen křižovatkou se
Sladkovského ulicí a okružní křižo-
vatkou před OC Galerie Slovany
(včetně), je připravena kompletní
rekonstrukce tramvajového tělesa
včetně zastávek, opravy komunikace
a chodníků. Budou provedeny pře-

Tramvajovou trať na Koterovské čeká oprava Život nebývá 
jednoduchý

Jednou je zalitý
sluncem, podruhé
nabízí mračna, déšť
i vichřici. Takový
pocit se momen-
tálně dostavil po
smutné zprávě, že

zemřela první dáma plzeňské
poezie Hana Gerzanicová. Kdo ji
poznal, ocenil její nezlomnou ener-
gii a silnou osobnost, což jí celo-
světově vyneslo četná uznání. Imy
na Slovanech si ji budeme navždy
pamatovat coby významnou osob-
nost světového formátu.

Ale jak už jsem se zmínil na začát-
ku, po špatné zprávě nabízím nyní
několik dobrých. Tou první by mohlo
být například nové dopravní hřiště,
které v 21. mateřské  škole Na Celchu
nahradilo staré herní prvky. Další jistě
je to, že  obvod využil nabídky
TJ Sokol Hradiště a s její pomocí
vyjednal pro všechny předškoláky ze
svých mateřských škol možnost zcela
zdarma využívat vdopoledních hodi-
nách tělocvičnu TJ Sokol Hradiště. 

Starší ročníky zase bude zajímat,
že odstartovaly úpravy oblíbené
a velmi využívané cyklostezky
z Koterova směrem k Božkovu. Jed-
ná se oopravu stávající štěrkové cesty
k lávce přes řeku Úslavu, kterou
nahradí asfalt. Cyklistům tak poskyt-
ne stejný komfort jako navazující
trasa od lávky k Božkovskému ostro-
vu.  Anakonec – odstartovala oprava
tramvajové tratě na Koterovské za
téměř 250 milionů korun. Rekon-
struována bude nejen tramvajová
trať, ale také komunikace, chodníky
a inženýrské sítě, veřejné osvětlení,
světelná signalizace či informační
systém. Zde bych si dovolil poprosit
o trpělivost a toleranci s komplika-
cemi, která takto rozsáhlá rekon-
strukce nutně přinese.

Podrobnosti a bližší informace
najdete právě v našem říjnovém
Zpravodaji.

Ing. Lumír Aschenbrenner,
starosta

pokračování na straně 2

pokračování na straně 2
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Zprávy ze zasedání Zastupitelstva městského obvodu Plzeň 2-Slovany
Zasedání
ZMO
dne 19. 9. 2023
ZMO přijalo
celkem 15
usnesení,
z nichž
vybírám:

■ schválilo
rozbor hospo-
daření měst-
ského obvodu

Plzeň 2-Slovany za období leden-
červen 2023; 
■ schválilo poskytnutí dotací
z  rozpočtu městského obvodu

Plzeň 2-Slovany na účel, který není
cílem vyhlášených dotačních pro-
gramů v roce 2023, na základě tří
žádostí v celkové výši 135 tis. Kč; 
■ schválilo vyjmutí pozemku
p. č. 1311/2, k. ú. Božkov (ostatní
plocha, ostatní komunikace) o cel-
kové výměře 112 m2, z trvalé sprá-
vy MO Plzeň 2-Slovany; 
■ schválilo svěření 1/5 pozemku
p. č. 1165/14, k. ú. Hradiště
u Plzně (ostatní plocha, ostatní
komunikace) z  celkové výměry
74 m2, do trvalé správy MO Plzeň
2-Slovany (část parkoviště u kul-
turního domu Šeříková), za úče-
lem zřízení parkovacích míst; 

■ schválilo darovací smlouvu na
10 kusů odpadkových košů na psí
exkrementy od firmy Christ Car
Wash s. r.o., Koterovská 534/175,
326 00 Plzeň, IČ: 25201581;
■ vzalo na vědomí informativní
zprávy: 
– Spolupráce Úřadu městského

obvodu Plzeň 2-Slovany
s Městskou policií Plzeň – slu-
žebnou Slovany a Policií ČR –
obvodním oddělením Plzeň 2,
za I. pololetí 2023

– Činnost JSDH a SDH, působí-
cích v MO Plzeň 2-Slovany, za
I. pololetí 2023

– Činnost Finančního výboru

ZMO Plzeň 2-Slovany za
období 07-09/2023; 

– Činnost Kontrolního výboru
ZMO Plzeň 2-Slovany za
období 06-09/2023;

Lumír Aschenbrenner 
starosta,
MO Plzeň 2-Slovany

ložky inženýrských sítí, tedy napří-
klad kanalizačních, vodovodních
řadů či plynovodních řadů, slabo-
proudých rozvodů, trakčního vedení,
nově osazeno bude veřejné osvětlení,
světlená signalizace i informační sys-
tém. Samozřejmou součástí stavby
jsou i sadové úpravy.

V tomto roce bude opravována
část Koterovské od OC Galerie
Slovany včetně okružní křižovatky

až na náměstí Generála Píky, v příš-
tím roce pak od náměstí Generála
Píky až ke křižovatce se Sladkov-
ského ulicí.

„Tato rozsáhlá rekonstrukce je při-
pravena tak, aby stavební úpravy
a s nimi spojená dopravní omezení
začaly až po dokončení oprav mostu
Milénia,“ uvedl náměstek primátora
města Plzně pro oblast dopravy
a životního prostředí Aleš Tolar.
Dodal, že stavba je rozdělena do

několika etap. „Ta nultá začala už ve
středu 27. září budováním provizorní
komunikace přes okružní křižovatku
u OC Galerie Slovany. První etapa,
která si už vyžádala dopravní omezení
i změny v městské hromadné dopravě,
začala 7. října. To už byl most Milénia
průjezdný,“ dodal Aleš Tolar s tím,
že děkuje řidičům za trpělivost.

V termínu od 7. října do 2. listo-
padu (1. etapa) dojde k úplné uza-
vírce vozovky v  úseku jednoho

ramena této okružní křižovatky –
konkrétně bude uzavřena Koterovská
mezi ulicemi Částkova a Spojovací.
Průjezd Částkovou ulicí přes okružní
křižovatku bude umožněn po provi-
zorní komunikaci přes její středový
ostrov. Mezi vjezdem do OC Galerie
Slovany až k  okružní křižovatce
u OC Galerie Slovany dojde k úplné
uzavírce vozovky. Pro možnost obslu-
hy OC Galerie Slovany bude zajištěn
přejezd přes tramvajové těleso. V mís-
tě vstupu na Koterovskou dojde
k uzavírce chodníku a vyblokování
parkovacích stání za OC Galerie Slo-
vany. Objízdná trasa pro úplnou uza-
vírku místní komunikace je stano-
vena ulicemi Částkova, Slovanská,
Nepomucká, K Dráze a dále po ulici
U Seřadiště.

V termínu od 3. do 16. listopadu
(2. etapa) nebude žádné rameno
okružní křižovatky uzavřeno, průjezd
bude pro automobilovou dopravu
zachován beze změn.

V termínu od 17. listopadu do
15. prosince (etapa 3a) bude uzavře-
no rameno okružní křižovatky na
Koterovskou ve směru do centra
města. Průjezd okružní křižovatkou
bude umožněn provizorní komuni-
kací přes středový ostrov.

Stavební práce ovlivní od 7. října
také MHD. Tramvajová linka číslo
1 bude jezdit po trase Bolevec –
náměstí Generála Píky, tramvajová
linka číslo 2 pak po trase Malesická
– Slovany – Světovar. To znamená,
že kvůli stavebním pracím nebudou
obslouženy pouze dvě tramvajové
zastávky – Radnice Slovany a Brojova.
Po dobu úplné uzavírky části Kote-
rovské ulice dojde také k odklonu
nočních autobusových N2 a N5, které
budou od 7. 10 do 2. 11 vedeny Fran-
couzskou třídou, kam budou přemís-
těny i zastávky z ul. Koterovská.

Etapy 3 a 4, tedy rekonstrukce
Koterovské od náměstí Generála
Píky až ke křižovatce se Sladkovské-
ho, budou realizovány v příštím roce.

Materiál převzatý z webu MMP

dokončení ze strany 1

Tramvajovou trať na Koterovské čeká oprava

Staré herní prvky nahradilo nové dopravní hřiště

Zahrada 21. mateřské školy byla
po demontáži starých herních prvků
využívaná jen minimálně. „Už z před-
chozích let měla naše školka na realizaci
dopravního hřiště zpracovaný projekt,“
uvádí ředitelka mateřinky Eliška
Weberová. 

Toho vedení slovanského obvodu
využilo. „Oslovili jsme f irmu, jež pro-

vádí tento typ realizací s jedinečným
a odolným povrchem, který tvoří gra-
nulát se zárukou 60 měsíců. Materiál
je trvanlivý, snadno udržovatelný
a zdravotně nezávadný,“ jmenuje
pozitiva povrchového materiálu
SmartSoft Eva Trůková.

Samotná realizace dopravního
hřiště proběhla bleskově a profesio-
nálně již během prvních dvou týdnů

v červenci. Děti jej mohou využívat
již od začátku nového školního
roku. Slavnostní otevření se usku-
tečnilo 5. září. Slovanský obvod na
akci zastoupil starosta Lumír
Aschenbrenner a místostarostové
Eva Trůková a Roman Andrlík.
Realizace celého projektu vyšla
obvod na 467 238 korun, včetně
DPH.

dokončení ze strany 1
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Jednání RMO dne 22. 8. 2023
RMO přijala celkem 4 usnesení,
z nichž vybírám:
■ souhlasila s uzavřením smlouvy
o partnerství s finančním příspěv-
kem mezi Plzeňským krajem,
Škroupova 18, Plzeň a 21. mateř-
skou školou Plzeň, Na Celchu 33,
v souvislosti se zapojením do dotač-
ního programu „Obědy do škol
v Plzeňském kraji 2023/2024“;

Jednání RMO dne 12. 9. 2023
RMO přijala celkem 21 usnesení,
z nichž vybírám:
■ souhlasila s rozborem hospodaření
městského obvodu Plzeň 2-Slovany
za období leden-červen 2023; 
■ schválila poskytnutí dotací z roz-
počtu městského obvodu Plzeň 2-

Slovany na účel,
který není cílem
v y h l á š e n ý c h
dotačních pro-
gramů v  roce
2023, na základě
tří žádostí v cel-
kové výši 55.000
Kč; 
■ schválila
použití investič-
ního fondu 37.

MŠ Plzeň, příspěvkové organizace,
Barvínkova 18, IČO: 70940746, ve
výši 66.379,00 Kč, na nákup mycího
stroje od firmy Ivo Housar, Dukel-
ská 253, 330 21 Líně, IČO:
45343870;
■ schválilaschválila vyhlášení zadá-
vacího řízení na výběr dodavatele

stavby „Realiza-
ce elektro přípoj-
ky ve Škoda
sport parku pro
potřeby mobil-
ního kluziště,
Plzeň-Slovany“,
znění smlouvy
o dílo a složení
hodnotící komi-
se; 
■ schválila nej-

výhodnější nabídku na provedení
výsadby 39 ks stromů na území MO
Plzeň 2-Slovany a smlouvu o dílo
a o poskytnutí záruky na vysazené
stromy, včetně povýsadbové péče,
s  firmou Michal Sofron, IČ:
42806381, se sídlem Lesní 79,
330 02 Dýšina – Nová Huť; 

Mimořádné
jednání RMO
dne
25. 9. 2023
RMO přijala
1 usnesení: 
■ požádala
dotčené orgány,
tj. vedení města
Plzně, odbor
investic Magi-
strátu města

Plzně, Správu veřejného statku města
Plzně, Plzeňské městské dopravní
podniky, o zajištění přepravy osob
během rekonstrukce tramvajové tratě
na Koterovské ulici v úseku Částkova
x Světovar v termínu od 7. 10. 2023
do 15. 12. 2023;

Eva Trůková,
místostarostka
MO Plzeň 2-Slovany

Roman Andrlík,
místostarosta
MO Plzeň 2-Slovany

Václav Cinádr
místostarosta
MO Plzeň 2-Slovany

Zprávy z jednání Rady městského obvodu Plzeň 2-Slovany

Větší bezpečnost přecházejících
byla cílem nedávných úprav pře-
chodu pro chodce na frekventované
Nepomucké ulici v lokalitě u kři-
žovatky s  ulicemi Barvínková
a Fialková. Přechod se nejen o kus
přesunul, ale uprostřed vozovky byl
nyní vybudovaný také ostrůvek.
Úpravy realizovala Správa veřejné-
ho statku města Plzně. 

„Nepomucká ulice patří mezi velmi
vytížené vozovky, denně tudy projíždějí
minimálně stovky aut. A hojně využí-
vaný je i přechod pro chodce, který přes
ni ve zmíněné lokalitě vede. Jsem proto
velmi ráda, že pěší se přes ni nyní dosta-
nou díky ostrůvku bezpečněji,“ uvádí
místostarostka MO Plzeň 2-Slovany
Eva Trůková. Právě ostrůvek umožní
chodcům zastavit se v polovině vozov-
ky avěnovat svoji pozornost vozidlům
přijíždějícím zprava, aniž by se museli
obávat ohrožení z levé strany. 

Kromě uvedených úprav došlo
také ke změně vodorovného doprav-
ního značení, tato část vozovky je
proto teď mnohem přehlednější i pro
řidiče. Náklady na stavební úpravy
činily 158 tisíc korun.

Skvělou zprávu má slovanský
obvod pro všechny děti ze svých
mateřských škol. Podařilo se mu
totiž vyjednat spolupráci sTJ Sokol
Hradiště. Tělocvičnu jednoty tak
budou moci předškoláčci zcela
zdarma využívat v  dopoledních
hodinách. 

„Jsem velmi rád, že se podařilo s hra-
dišťskými Sokoly vyjednat spolupráci,
která umožní dětem z obvodních školek
sportovat v jejich tělocvičně. Myslím,
že zvláště v podzimních a zimních
měsících, kdy venku bývá nevlídno, tuto
velkorysou nabídku mateřinky hojně
využijí,“ uvádí starosta městského

obvodu Plzeň 2-Slovany Lumír
Aschenbrenner. 

Dětem bude tělocvična sloužit kaž-
dý všední den v dopoledních hodinách
v rámci výuky. Právě v tomto čase byly
prostory Sokola minimálně naplněné.
„Tato jedinečná a zároveň bezplatná
nabídka je obrovskou příležitostí umo-
žnit dětem sportovat přímo při školní
docházce. Tímto způsobem se snažíme je
podporovat ve sportovně pohybových
aktivitách již od předškolního věku,“
doplňuje slovanský starosta. 

Spolupráci s nadšením vítají také
ředitelky mateřských škol, rodiče
a samozřejmě hlavně děti samotné. 

Nepomuckou ulici nyní přejdeme bezpečněji

Děti mohou užívat tělocvičnu Sokola v Hradišti
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Lidé si v Papírenském parku přejí zejména stromy,
klid a jezírko

Co nejčastěji děláte v Papíren-
ském parku? Jaké prvky byste
v revitalizovaném parku uvítali?
To jsou některé z otázek, na které
veřejnost odpovídala v dotazní-
kovém šetření. Podle přání oby-
vatel pak architekti zpracovali
návrh revitalizace Papírenského
parku na Slovanech. Se studií
revitalizace parku se občané
seznámí 12. října v kulturním cen-
tru Papírna.

„Kromě možnosti vyplnit dotazník
v elektronické podobě, byl tento dota-
zník vydán také v informačním Zpra-
vodaji městského obvodu Plzeň
2-Slovany, který byl ve dnech 6. až
8. června vkládán do schránek.
Vyplněné papírové formuláře pak
mohli občané odevzdat do 23. června
do sběrného boxu, umístěného na slo-
vanské radnici,“ připomíná starosta
Lumír Aschenbrenner.

Dotazníky vyplnilo celkem 488
respondentů a v naprosté většině

případů si lidé přáli v Papírenském
parku stromy, zeleň, klid, jezírko,
přírodní ráz či charakter lesoparku.
Na základě toho byl vypracovaný
koncept studie. „Ta vidí park jako
pobytové místo, které není tranzitní,
je jednoduše napojeno na pěší
a dopravní tahy. A navrhuje dělení
parku na vycházkové zóny: jih jako
nejklidnější a přírodního rázu, střed
jako aktivní zónu, kde se nachází nej-
více vybavení, ale také kavárna a dět-
ské vodní hrátky a pak sever jako
nástupní místo do parku samotného,“
popisuje místostarostka Eva Trů-
ková.

Síť cest je zde navržena poměrně
hustá s různými druhy povrchů, se
sedacími a pobytovými možnostmi
pro všechny generace. Zároveň je
pojata citlivě a s respektem ke stá-
vajícím stromům a jejich kořenové
zóně.

Papírenský park je ve vlastnictví
soukromého majitele a nebyl mno-

ho let udržován. Město Plzeň má
v nájmu pouze jeho malou část, o niž
se stará. Snahou města Plzně je oby-
vatelům zpřístupnit celý prostor
parku a proměnit ho v příjemné
místo, tedy městský park, který bude
odpovídat současným požadavkům
obyvatel Plzně na odpočinek a rela-
xaci. Probíhají jednání, aby se celý
park stal majetkem města Plzně.
První důležitý krok k přeměně par-
ku se uskutečnil na přelomu minu-
lého a tohoto roku, kdy byl celý
uklizen a byly odstraněny náletové
a nebezpečné dřeviny.

Papírenský park v Habrové ulici
vznikl po roce 1884, kdy došlo
k rozšíření tamější továrny. V její
bezprostřední blízkosti byla posta-
vena vila rodiny Piettů a založen
poměrně rozsáhlý park. Vila s par-
kem spolumajitele a ředitele plzeň-
ské papírny patřila k nejvelkoryseji
pojatým továrnickým sídlům
v Plzni. Rodina Piettů ji užívala až

do začátku první světové války. Nyní
je celý park v soukromém vlastnic-
tví. Poté, co v roce 2004 ukončila
plzeňská papírna provoz, není řádně
udržovaný. 

Menší část území vedle 89.
mateřské školy Plzeň v Habrové uli-
ci je veřejnosti přístupná, zbývající
téměř dvě třetiny území z celkové
plochy přesahující jeden hektar jsou
oplocené a zarostly náletovými dře-
vinami. V parku se nachází jezírko.
Nedaleko něj je žulový památník
válečným obětem. Vila továrníka
Piette, kde dlouhá léta sídlila závod-
ní jídelna s kuchyní a knihovna
národního podniku Západočeské
papírny, byla zbořena v roce 2008.
I přes svůj stav si park udržuje půso-
bivou atmosféru a mohl by se
v budoucnu stát místem, které oby-
vatelům západočeské metropole
poslouží k procházkám či posezení
pod stromy.
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Úpravy oblíbené a velmi využí-
vané cyklostezky z Koterova smě-
rem k Božkovu odstartovaly. Jedná
se o opravu stávající štěrkové cesty
vedoucí k lávce přes řeku Úslavu.
Současný povrch nahradí asfalt,
který cyklistům poskytne stejný
komfort jako navazující trasa od
lávky k Božkovskému ostrovu.

Oprava cyklostezky začíná v ulici
Na Břehu směrem do Božkova k láv-
ce přes Úslavu. „Trasa je opravdu velmi
frekventovaná a díky své nenáročnosti
hojně využívaná také rodinami s dětmi.
Věřím, že úpravy zajistí cyklistům větší
pohodlí a cesta poskytne možnost spor-
tovního vyžití také in-line bruslařům,“
říká místostarostka slovanského
obvodu Eva Trůková.

Celková délka cyklostezky měří
1155 metrů. Šířka rekonstruované
cesty je proměnná, na začátku opravy

v délce osmdesáti metrů dosahuje její
šířka čtyři metry, v následujících 97
metrech je široká metry tři a ve zbyt-
ku trasy má už jen dva a půl metru. 

Náklady na akci činí přibližně 6,3
milionu korun včetně DPH a budou
hrazeny prostřednictvím dotace
z pětaosmdesáti procent uznatelných
nákladů. To pro tento konkrétní pro-
jekt znamená předpoklad ve výši
téměř pěti a půl milionu včetně
DPH, zbytek nákladů jde z rozpočtu
městského obvodu Plzeň 2-Slovany. 

Stavbu provádí Správa veřejného
statku města Plzně a bude dokončena
do konce letošního roku. „Žádáme
proto všechny občany, kteří se budou
v okolí opravované cyklostezky pohybo-
vat v době realizace stavby, o zvýšenou
pozornost,“ dodává místostarostka Eva
Trůková ve snaze minimalizovat
možnost případných zranění.

Cyklostezka z Koterova k Božkovu dostane lepší povrch

Neutěšená situace kolem garáží
ve Velenické ulici na Slovanech
trápí vedení obvodu dlouhodobě.
Do prázdných staveb, které jsou
z  větší části již vykoupené, aby
ustoupily výstavbě budoucí komu-
nikace, se stahují problémové oso-
by a dělají zde nepořádek. Nyní se
ledy pohnuly, prostor se vyčistil
a garáže by měly jít na jaře konečně
k zemi. 

Na začátku srpna provedla Měst-
ská policie Plzeň-Slovany další
z kontrol garáží ve Velenické ulici
za doprovodu místostarosty Roma-
na Andrlíka a předsedy Kontrolního
výboru Františka Sokola.

„Stav kolem garáží byl skutečně
odstrašující. Oba jsme, jako zastupitelé
Slovan, vyzvali své městské protějšky
na společnou prohlídku této lokality.
Za pomoci radního pro bezpečnost Jiří-
ho Winkelhöfera, Aleše Průši z MMP
Odboru bezpečnosti a prevence krimi-
nality, Romana Nikodéma ze spolku

K Srdci a Lucie Jůzové ze Správy
veřejného statku města Plzně se v koor-
dinaci s vedením slovanského měst-
ského obvodu konečně věci pohnuly
k lepšímu,“ říká místostarosta Slovan
Roman Andrlík.

Celý prostor garáží zmíněný spo-
lek K Srdci společně s místní komu-
nitou prvotřídně uklidil, přibyla zde
popelnice i mobilní WC a Správa
veřejného statku MMP začala
intenzivně jednat o směně zbývají-
cích šesti nevykoupených garáží.
Právě ty totiž bránily tomu, aby
mohl být celý skanzen konečně srov-
nán se zemí.

Další kontrola proběhla ve Vele-
nické ulici v polovině září a přizvána
byla kromě výše jmenovaných také
místostarostka slovanského obvodu
Eva Trůková. Tentokrát byla situace
už veselejší. „Jsem velmi ráda, že jsem
byla ke kontrole problematických pro-
stor přizvána. Ještě větší radost mi
dělá, že se tato lokalita proměňuje

k  lepšímu,“ uvedla Eva Trůková.
Místo kolem garáží bylo uklizené
a všechny objekty vyjma několika,
které smí po dohodě zatím obývat
zde žijící komunita, byly vyklizené
a vstupy do nich bezpečně uzavřené. 

„Nyní už podle informací SVS MP
zbývají k jednání poslední dvě garáže
a celý komplex se může zbořit. Před-
pokládaný horizont likvidace garáží
je na jaře příštího roku,“ dodává
Roman Andrlík závěrem.&

Noční můra Slovan brzy skončí, garáže ve Velenické ulici
půjdou co nevidět k zemi

Srpnová kontrola garáží Velenická MP
s místostarostou Romanem Andrlíkem
a předsedou KV Františkem Sokolem 

Radní Plzně pro bezpečnost Jiří Win-
kelhöfer, místostarostka Eva Trůková,
místostarosta Roman Andrlík, zástupce
spolku K Srdci Roman Nikodém

Srpnový stav garáží Velenická

Stav garáží Velenická konec září
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ÚMO Plzeň 2-Slovany, odbor sociální a oddělení sekretariát
tajemníka, pořádá ve spolupráci s Komisí pro sociální věci aobčan-
ské obřady RMO Plzeň 2-Slovany pro občany s trvalým bydlištěm
na území MO Plzeň 2-Slovany různé společenské akce aobřady: 

■ „Setkání důchodců MO Plzeň 2-Slovany“ v Kulturním domě
v Šeříkové ulici;

■ blahopřání občanům, kteří oslaví 80 let věku, 85 let věku, 90 let
věku a více;

■ slavnostní obřady u příležitosti zlaté, smaragdové, diamantové,
kamenné, platinové a briliantové svatby v obřadní síni Úřadu
městského obvodu Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, Plzeň, či bla-
hopřání v rodině. 

„Setkání důchodců MO Plzeň 2-Slovany“
v roce 2023 se bude konat dne 

25. 10. a 29. 11. 2023
od 16 do 19 hodin. 

Uskutečnění plánovaných setkání a slavnostních obřadů je závislé
na vývoji epidemiologické situace v ČR.

V případě, že občané mají zájem o blahopřání u příležitosti jejich
životního jubilea, mají možnost, s dostatečným časovým předstihem,
vyplnit níže otištěný souhlas s blahopřáním v rodině a předání pozor-
nosti, a předat jej osobně nebo zaslat poštou na adresu Úřad městského
obvodu Plzeň 2-Slovany, odbor sociální, Koterovská 83, 307 53 Plzeň.

Žádost o uspořádání slavnostního obřadu (nebo o předání blahopřání
v rodině) u příležitosti jubilejní svatby musí být doručena nebo ozná-
mena na odbor sociální ÚMO Plzeň 2-Slovany s dostatečným před-
stihem – nejméně 1 měsíc předem. Při jednání je nutné předložit
občanský průkaz a oddací list manželů. 

Oddělení sekretariát tajemníka ÚMO Plzeň 2-Slovany
zabezpečuje ve spolupráci s Komisí pro sociální věci
a občanské obřady RMO Plzeň 2-Slovany 

„Vítání občánků MO Plzeň 2-Slovany do života“

v obřadní síni ÚMO Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, Plzeň.

V případě, že rodiče dítěte mají o účast na „Vítání občánků“ zájem,
lze se na tento slavnostní obřad přihlásit osobně na podatelně ÚMO
Plzeň 2-Slovany, kancelář č. 218, 2. patro, nebo vyplnit níže otištěný
tiskopis a řádně vyplnění a podepsaný ho zaslat na e-mail:
skopkova@plzen.eu nebo doručit osobně nebo poštou na adresu: Úřad
městského obvodu Plzeň 2-Slovany, Koterovská 83, 307 53 Plzeň. 

Plánované termíny slavnostních obřadů v roce 2023:
21. 11. 2023

Uskutečnění plánovaných obřadů je závislé na vývoji epidemio-
logické situace v ČR.

Poskytnuté informace o osobních údajích budou použity pouze
k účelu pozvání na slavnostní uvítání občánků do života.

Souhlasím s tím, aby ÚMO Plzeň 2-Slovany, odbor sociální, použil níže
uvedená data k osobnímu blahopřání při příležitosti mého životního
jubilea v místě bydliště.

Jsem srozuměn/srozuměna se svým právem na odvolání tohoto souhlasu.

JMÉNO A PŘÍJMENÍ hůlkovým písmem

DATUM NAROZENÍ:

TRVALÉ BYDLIŠTĚ:

ZDRŽUJI SE NA ADRESE:

ČÍSLO TELEFONU:

✄

✄

Souhlasím s tím, aby ÚMO Plzeň 2-Slovany, oddělení sekretariát
tajemníka, použil níže uvedená data k osobnímu pozvání na obřad
„Vítání občánků do života“.

JMÉNO A PŘÍJMENÍ DÍTĚTE: hůlkovým písmem

DATUM NAROZENÍ:

JMÉNO A PŘÍJMENÍ RODIČŮ:

TRVALÉ BYDLIŠTĚ:

POZVÁNKU ZASLAT NA ADRESU:

KONTAKTNÍ TELEFON*

KONTAKTNÍ EMAIL*

✄

*Nepovinný údaj
Upozornění:
Žadatel bere na vědomí, že slavnostní obřady se konají v obřadní místnosti
ÚMO Plzeň 2-Slovany, tj. na veřejném místě a že při obřadu bude přít-
omen profesionální fotograf. Vlastní zhotovení fotografií je na svobodném
rozhodnutí zúčastněných. Fotografie pořízené při jednotlivých slavnost-
ních obřadech úřad nezveřejňuje.Podpis 

Podpis rodiče
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Hmyzí škůdci v našem urbanizovaném prostoru
V  souvislosti s  klimatickými

změnami (vyšší teploty, dlouhá
období sucha) a zvýšeným množ-
stvím stresu pro stromy v urbani-
zovaném prostoru dochází k čím
dál větším úhynům stromů, a to
nejen mladých jedinců. 

Jedním z  velkých problémů
posledních let je napadání stromů
hmyzími škůdci. Tou v současné době
nejproblematičtější skupinou je pod-
korní a dřevní hmyz. Jedná se přede-
vším o brouky, jejichž larvy se vyvíjejí
pod kůrou, v lýku nebo ve dřevě. Dnes
snad už každý slyšel o problematice
kůrovců na smrcích. Kůrovců je však
mnoho druhů a ti mají velké množ-
ství hostitelských druhů dřevin. Lze
je tedy spatřit i na modřínech (lýko-
žrout modřínový), douglaskách
(lýkožrout lesklý). U nás v obvodě
jsou často k vidění brouci krasci, kteří
u mladých stromů způsobují snížení
vitality až úhyn. Je možné je vidět
například na hlozích. Mezi milovníky
jasanů panuje obava z brouka právě
z čeledi krasců, kterým je polník jasa-
nový. 

Problém přinášejí i larvy motýlů,
které se vyvíjejí ve dřevě. Jedná se
například o rod drvopleňů, jejichž
larvy jsou silné až 1 cm. U nás v obvo-
dě lze jejich požerky najít na lípách
(drvopleň hrušňový). U mladých
stromů mohou velké požerky způ-
sobit zlomy větví i kmínků. Další sku-

pinou hmyzu, která už ale nepůsobí
škody vedoucí k úhynu stromů, je
hmyz listožravý. Tzv. defoliátoři způ-
sobují úbytek listové hmoty, snižují
schopnost fotosyntézy. Mezi tyto
patří například předivky (u nás
v obvodě je možné je vidět na brsle-
nech či skalnících). Větší problémy
přinášejí tzv. minotvorní škůdci.
Vyžraný listový parenchym není jen
vadou na kráse, ale snižuje rovněž
schopnost asimilace, opad listů a sní-
žení vitality dřevin. Jedním z nejzná-
mějších je klíněnka jírovcová. Na
Jiráskově náměstí si v  některých
letech nešlo nevšimnout jejího kala-
mitního výskytu. 

Další skupinou je hmyz, který
stromům škodí sáním. Nejpočetnější
z nich jsou korovnice a dutilky, které
sáním způsobují tvorbu hálek na
výhonech nebo listech. Kromě škod
následkem sání mohou způsobovat
také přenos virových onemocnění
nebo rozšíření černí, které nejen
esteticky znehodnocují stromy, ale
snižují i schopnost asimilace. Napří-
klad korovnici vejmutovkovou
můžeme snadno objevit zespodu
větví borovic vejmutovek ve Chvoj-
kových lomech. 

Na závěr si neodpustím poznámku
– poškozování stromů výše uvede-
nými organizmy je nutností pro jejich
životní strategii – potřebují je jako
potravu nebo pro  rozmnožování,
vývoj. Škůdcem, který však stromy
napadá a likviduje jen pro svou ome-
zenost či zábavu, je člověk. Jako jeden
z příkladů devastující činnosti člo-
věka v poslední době u nás v obvodě
uvádím polámání větví kolem celého
kmínku mladého muchovníku na
náměstí Generála Píky. 

Za OŽP Nina Myslíková

Koterov se rozvoněl po medu už po deváté
Med, včelí produkty, teplá medo-

vina nebo medové perníčky. Na tyto
a další včelí produkty lákal už po
deváté oblíbený Medový jarmark.
V  Plzni-Koterově ho v  neděli
1. října opět pořádal slovanský obvod
ve spolupráci s místními spolky. 

„Také letos jsme měli pro všechny oby-
vatele nejen našeho obvodu sladkou
pozvánku do Koterova. Kromě včelařů
se mezi stánkaři objevili také prodejci
regionálních potravin a nejrůznějších
rukodělných výrobků,“ uvedl starosta
městského obvodu Plzeň 2-Slovany
Lumír Aschenbrenner. 

Mimo slovanského obvodu se na
organizaci Medového jarmarku
významně podílejí místní spolky, tedy
SDH Plzeň-Koterov a TJ Sokol
Koterov, dále ho podporuje i Farma
Jitřenka a Český svaz včelařů.

Připraven byl také bohatý dopro-
vodný program. „Na hřišti za soko-
lovnou čekal na děti skákací hrad,
který zajistila Městská policie Plzeň,
Farma Jitřenka nabídla účastníkům
jízdy na koních a na památku si
návštěvníci mohli odnést vzpomínku
z fotokoutku,“ vyjmenovala některé
aktivity z  programu jarmarku
místostarostka Slovan Eva Trůková.
Další zábavu pro děti zajistila přímo
na Koterovské návsi školka Na
Dvorku, děti se zde mimo jiné zapo-
jily do tvořivých dílniček, nebo si
namalovaly perníčky.

V sortimentu více než padesátky
stánků se na Koterovské návsi obje-
vily například ozdoby z včelího vosku,
jablka ze sadů Těnovice, čerstvé peči-
vo od Sebery, Cider od Lukáše, pelíš-
ky pro kočky od Svobody zvířat, zelné
koule z Křimic, proutěné výrobky
a mnohé další pochutiny a dárkové
předměty.

Medový jarmark se poprvé konal
právě před devíti lety díky projektu
Evropské unie s názvem „Obnova his-
torické části obce Plzeň-Koterov za úče-
lem zachování kulturního a historického
dědictví a rozšíření cestovního ruchu.“
Tento projekt v roce 2018 sice skon-
čil, Medový jarmark ale obvod pro
pozitivní ohlasy návštěvníků pořádá
i nadále.

Korovnice na borovici

Největší škůdce stromů - člověk
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Intenzivní výcvik s policií absolvovali na Šumavě
Jedna věc je teorie, druhá praxe.

Senioři ze Slovan si vyzkoušeli obo-
je. V  rámci pilotního projektu
s názvem Dny s policií absolvovali
výcvik na Šumavě. Akci realizovala
Městská policie Plzeň s Krajským
ředitelstvím policie Plzeňského
kraje a účastníci Plzeňské senior
akademie si zde ověřili, zda nabité
teoretické znalosti dokážou sku-
tečně využít.

Na intenzivním čtyřdenním výcvi-
ku v Srní na Šumavě se první zářijový
týden sešlo celkem dvaatřicet účast-
níků Plzeňské senior akademie ze
čtyř největších plzeňských obvodů.
„Každý ze seniorů si zde vyzkoušel, jak
zvládne uplatnit to, co se v akademii

naučil. Den co den byl plný překvapení
a rozhodně bylo třeba být stále ve stře-
hu,“ sdělil místostarosta Slovan
Roman Andrlík, který seniory vyrazil
tradičně povzbudit. 

Celý projekt se odvíjel formou
zážitkové prevence kriminality a hry
pod vedením zdatných lektorů z řad
Městské policie Plzeň, Karla Zahuta
a Pavla Beránka, a z Krajského ředi-
telství policie Plzeňského kraje
kpt.Hany Kroftové, nprap. Veroniky
Hokrové a kpt. Pavla Langmaiera.
Nabitý program byl pro účastníky do
poslední chvíle tajný a nikdo nevěděl,
co se chystá.

„Odtajnit snad mohu pouze to, že si
naši senioři mohli vyzkoušet něco málo

ze sebeobrany a orientace v neznámém
terénu. Vyzkoušeli si v praxi to, co se
naučili při absolvování Senior akade-
mie. Podrobnější program ale prozradit
možné není. Budoucí účastníci by totiž
přišli o důležitý moment překvapení,“
vysvětluje Roman Andrlík. 

Místostarosta se zúčastnil také
slavnostního vyřazení absolventů
projektu spojeného s galavečerem
společně se slovanskými seniory, kte-

rým za městský obvod Plzeň 2-Slo-
vany předal hodnotné dárky. Obvod
tuto preventivní akci, která má za cíl
zvýšit bezpečnost starších spoluob-
čanů, podporuje ze svého rozpočtu.
Za vedení Městské policie Plzeň při-
šel seniory pozdravit vedoucí OAPK
Pavel Beránek a za Krajské ředitelství
police Plzeňského kraje plk. Martin
Šatra. 

Senioři si velmi oblíbili procházky za poznáním
Již celé čtyři roky vyrážejí senioři

na Slovanské procházky za pozná-
ním. Tento projekt pořádá městský
obvod Plzeň 2-Slovany na podnět
místostarostky Evy Trůkové, která
chtěla seniorům z obvodu vynahra-
dit zrušené akce v covidovém roce
2020. Procházky se rychle ujaly
a těší se stále větší oblibě. 

„Mám radost, že je o Slovanské pro-
cházky za poznáním tak velký zájem.
Z náhradního projektu, který měl být
náplastí na rušené pravidelné akce, se
stala vyhledávaná aktivita. Cílem je
seznámit seniory se zajímavými místy
na Slovanech,“ uvádí místostarostka
Eva Trůková s tím, že se často jedná
o místa, kudy účastníci procházek
často sami denně chodí, ale neznají
například jejich historii nebo pláno-
vaný budoucí vývoj.

Seniory na procházkách provázejí
lektoři, což jsou převážně odborníci
z odboru životního prostředí ÚMO
Plzeň 2-Slovany, pravidelně se jich
účastní i zástupce obvodu, většinou
paní místostarostka, která stejně jako
lektoři zodpovídá otázky účastníků
týkající se života na Slovanech.

Poslední letošní procházkou byla
4. října prohlídka tramvajové vozov-
ny, kam se senioři chtěli podívat. Při-
hlášen byl velký počet zájemců, byly
zaplněny dokonce dvě prohlídky,

a přesto na seznamu zůstaly ještě
necelé tři desítky náhradníků. 

Zájem byl ale i o procházky přede-
šlé. „V letošním roce se konala první
procházka v červnu, kdy jsem navštívila
společně s padesáti seniory nově zre-
konstruovaný objekt na Světovaru, kde
vznikl vědeckotechnologický park
TechTower včetně odloučené pracoviště
38. MŠ Plzeň – třída Droníci a cyklos-
tezku podél Radbuzy. Tu jsme prošli od
Papírenské lávky, hovořili o úpravách
břehů řeky, představili novou vyhlídku
na pilíři a zastavili se na psím hřišti,“

popisuje první z letošních procházek
Eva Trůková. 

V září se pak na přání seniorů
konala prohlídka zelené střechy na
panelovém domě, kam by se jinak
nedostali. Jedná se přitom o unikát
pobytové zelené střechy, která je nyní
využívána jako relaxační a odpočin-
kové místo se zeleným trávníkem
i záhony se suchomilnou vegetací. 

„Program této procházky posléze
změnil déšť, proto se druhá část, při které
jsme měli společně přejít na Jiráskovo
náměstí, konala v zasedací místnosti

slovanské radnice,“ uvádí Nina Mys-
líková z odboru životního prostředí,
která přítomné seznámila s harmo-
nogramem obnovy Jiráskova náměstí.
Zodpovídala četné dotazy, bylo vidět,
že seniory obnova tohoto území vel-
mi zajímá. Největší zájem jevili zej-
ména o plán obnovy klášterní
zahrady. 

V  předešlých letech už senioři
v rámci procházek navštívili napří-
klad Koterov, Bručnou, mokřad na
Černickém potoce, Chvojkovy lomy
nebo Jiráskovo náměstí. 
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Školka s fasádou parníku má novou kuchyň i jídelní výtahy
Více místa, nové technologie

i moderní nerezové gastro vyba-
vení přinesla 38. mateřské škole
ve vnitrobloku Spojovací ulice na
Slovanech rekonstrukce kuchyně.
Mateřinka s fasádou v podobě par-
níku si ji už zasloužila, doposud
zde kuchařky využívaly tu původní
z šedesátých let.

Tato mateřinka byla jednou
z posledních slovanských školek, ve
které rekonstrukce kuchyně ještě
provedena nebyla. „Mimo opotřebení
za dlouhé roky užívání kuchyně, která
slouží již od dob výstavby mateřské
školy, bylo také nutné navýšit kapacitu
uvařených jídel. V loňském roce se totiž

otevřelo odloučené pracoviště této škol-
ky v bývalé správní vile, která je sou-
částí nově zrekonstruovaného areálu
Tech Tower na Světovaru,“ vysvětluje
slovanská místostarostka Eva Trů-
ková s tím, že od 1. září 2022 je zde
v provozu třída Droníci. Odloučené
pracoviště však vlastní kuchyň nemá
a jídlo se proto dováží z 38. mateřské
školy.

Rekonstrukce kuchyně trvala
osm týdnů a zahrnovala výměnu
elektroinstalace, rozvodných skříní,
osvětlení, topení, obkladů a dlažeb.
Oprava se neobešla bez instalatér-
ských prací a stavebních úprav
v podobě probourání příčky. Tím

se prostor kuchyně také více ote-
vřel. Zásadní položku pak tvoří
dosud chybějící vzduchotechnika
a v dnešní době již standardní nere-
zové vybavení. Celkem vyšla rekon-
strukce včetně projektu a staveb-
ního dozoru na 4 750 000 korun
i s DPH.

„Slovanský obvod do této školky
investoval o prázdninách ještě jednou,
a to do rekonstrukce dvou stávajících
jídelních výtahů. Jeden z nich byl pro-
dloužený až do druhého nadzemního
podlaží, takže kuchařky nyní mohou
jídla přepravovat komfortně a bez-
pečně také do horních tříd, zatímco
dříve je musely vynášet po schodech,“

uvádí pozitiva rekonstrukce Eva
Trůková.

Tato investiční akce byla vysou-
těžena v samostatném výběrovém
řízení a celkem rekonstrukce jídel-
ních výtahů stála 1,35 milionu ko-
run včetně DPH, projektu i sta-
vebního dozoru. 

V budově 21. MŠ Plzeň Na Cel-
chu 33 obvod letos rekonstruoval
jídelní výtah do druhého patra
budovy školy. Byla zde vyhotovena
nová výtahová šachta proražením
otvoru ve stropě i s výměnou všech
prvků. Cena včetně projektu a sta-
vebního dozoru činila 1, 63 milionu
korun i s DPH.

Nový školní rok v Masarykově základní škole
Masarykova základní škola na

Jiráskově náměstí zahájila nový škol-
ní rok jako většina 4. září, ato s někte-
rými nově vymalovanými třídami,
snovými okny apředevším s novými
dětmi v 1. třídách, které letos osobně
přivítala i místostarostka slovan-
ského obvodu Eva Trůková. 

Ve školním roce 2023/2024 nebu-
dou chybět tradiční školní akce, jako
například Vánoční koncert pěveckého
sboru Beránci v kostele Panny Marie
Růžencové na Jiráskově náměstí
(19. prosince 2023), prodejní vánoční
jarmark (14. prosince) nebo pak úno-
rový den otevřených dveří či březnový

kurz „Úspěšný předškolák“, ale iVíkend
otevřených zahrad ve velmi vzdáleném
červnu. Pozvánky na některé akce a také
povedené práce dětí z „Masaryčky“
můžete sledovat ive výloze vedle Beruš-
ky na náměstí gen. Píky. Vloni škola
oslavila sté výročí založení a k této pří-
ležitosti vydala almanach plný fotogra-

fií, informací o historii školy a vzpo-
mínek bývalých pedagogů i žáků. Ten
je stále možné si ve škole zakoupit. 

Přejeme všem žákům, aby těch devět
měsíců, které mají ještě před sebou,
byly plné pohody, nových zážitků
a hlavně radosti z učení. 

Mgr. Lucie Sichingerová
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Slovanský tým si z letošní Sportmanie odnesl pohár
Vítězstvím pro slovanský tým

skončil kuželkový turnaj O pohár
senátora, který se konal ve středu
16. srpna v  rámci Sportmanie
Plzeň 2023. Utkali se v něm zástup-
ci vedení čtyř největších plzeň-
ských obvodů. 

Zlatý pohár si odnesl vyzyvatel,
tedy městský obvod Plzeň 2-Slovany,
za který hrál starosta obvodu Lumír
Aschenbrenner, místostarostové
Roman Andrlík a Václav Cinádr.
Tým doplnil předseda finančního
výboru Martin Složil.

Nejvíce bodů získal a nejlepším
individuálním hráčem celého tur-
naje se stal tajemník ÚMO Plzeň 3
Petr Baloun. „Tímto si vyházel spe-
ciální tekutou kuželku z Božkova, kte-
rou jsem mu velmi rád předal,“ uvedl
starosta Lumír Aschenbrenner. Akci
přálo krásné slunečné počasí a přá-
telská atmosféra. Kuželkový turnaj
navázal na loňskou Sportmanii, kte-

rá se konala na Slovanech ve Škoda
sport parku. „Slovanský obvod tuto
mimořádnou premiéru doplnil turna-
jem v beach volejbalu. Už tehdy jsme
vyzvali zástupce vedení dalších tří
největších obvodů a mohu s radostí říct,
že i tento v  pořadí první ročník
O pohár senátora jsme vyhráli. Už
nyní se těšíme na příští ročník a další
sportovní utkání,“ říká místostarost-
ka Eva Trůková a dodává, že samo-
zřejmě gratulace a poděkování míří
ke všem účastníkům povedené spor-
tovní akce.

Sportmanie se v Plzni konala po
osmé a letos zaznamenala historicky
druhý nejvyšší počet návštěvníků.
V průběhu devíti dnů na největší
plzeňskou sportovní akci dorazilo
přes 50 tisíc lidí, kteří si na vlastní
kůži mohli vyzkoušet na 80 sportů.
Celkem zde organizátoři z Odboru
sportu Magistrátu města Plzně roz-
dali 9500 medailí.

Na fotografii zleva: Eva Trůková, Lumír Aschenbrenner, Václav Cinádr, Martin
Složil, Roman Andrlík.

Městský obvod Plzeň 2-Slovany bude otevírat zimní veřejné kluziště
ve Škoda sport parku. Rozšíří tak svoji nabídku sportovních aktivit pro
letošní zimu ve vyhledávaném  areálu Škoda sport parku o zimní chlazené
kluziště.

Ve zkušebním režimu bude kluziště otevřeno od 25. 11. 2023, následně
pak od 1. 12. 2023 bude probíhat již plný provoz. Vstupné pro bruslící
je stanoveno na 50 Kč, děti do 120 cm výšky budou mít vstup zdarma.
Zájemci si zde budou moci zapůjčit brusle a hrazdičky pro nejmenší
bruslaře, nabídka představuje také nechat si brusle nabrousit a k dispozici
bude i stánek s občerstvením.

Od 18. 11. 2023 bude spuštěn systém pro rezervaci celého kluziště ve
vyhrazenou dobu POUZE pro komerční účely za cenu 1000 Kč/hod na
adrese: https://skodasportpark.isportsystem.cz/. Můžete se těšit na další
připravované akce, jako například 5. 12. Čerti na ledě, 3. 12. a 17. 12.
Adventní překvapení na ledě.

Provozní doba kluziště pro veřejnost (změna provozní doby vyhrazena)
■ Všední dny: 13.00–14.30; 15:00–16.30; 17.00–18.30 – volné bruslení

19.00–21.00 hodin pro komerční využití

■ Sobota, neděle, 27.–30. 12. 2023: 
9.00–10.30 bruslení s hokejkami pro veřejnost – rodiče s dětmi (děti
do 13 let)
11.00–12.30; 15.00–16.30; 17.00–18.30 – volné bruslení
13.00–14.30 bruslení s hokejkami pro veřejnost – rodiče s dětmi (děti
do 13 let)
19.00–21.00 hodin pro komerční využití

■ Štědrý den: 9.00–12.30
13.00–14.30 hodin komerční využití

■ 25. 12. a 26. 12. 2023: 
13.00–14.30; 15.00–16.30; 17.00–18.30 – volné bruslení
19.00–21.00 hodin pro komerční využití

■ Silvestr 31. 12. 2023 
9.00–12.30; 13.00–14.30; 15.00–16.30; 17.00–18.30 – volné bruslení
19.00–21.00 hodin pro komerční využití

■ Nový rok 1. 1. 2024: 
13.00–14.30; 15.00–16.30; 17.00–18.30 – volné bruslení
19.00–21.00 hodin pro komerční využití

Aktuální informace naleznete na webových stránkách městského obvodu
Plzeň 2-Slovany (https://umo2.plzen.eu/),
Škoda sport parku (https://www.skodasportpark.cz/)
a facebooku městského obvodu (/moplzen2slovany)

Škoda sport park obohatí zimní
chlazené kluziště

Kamennou svatbu (65 let manželství) oslavili ve středu 26. 7. 2023 manželé
MUDr. Václav Holeček, CSc. a Eva Holečková. K tomuto významnému
životnímu jubileu jim hodně zdraví a štěstí na další společné cestě životem
popřála místostarostka MO Plzeň 2-Slovany Eva Trůková a zástupce odboru
sociálního.

Kamennou svatbu (65 let manželství) oslavili ve středu 27. 9.2023 manželé
Jan a Věra Jůzovi. K tomuto významnému životnímu jubileu jim hodně
zdraví a štěstí na další společné cestě životem popřála místostarostka MO
Plzeň 2-Slovany Eva Trůková a zástupce odboru sociálního.
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Kam s odpadem? Vedle barevných
kontejnerů na tříděný odpad, které
určitě každý moc dobře zná, je dnes
možné se zbavit téměř čehokoliv, ato
ekologicky. Je opravdu mnoho mož-
ností, jak využít vytříděný odpad.
K tomu je však nutné ho správně roz-
třídit. Ktomu slouží nám jistě známé
žluté, modré, zelené, šedivé a další
sběrné nádoby, které jsou navíc ozna-
čené nálepkami podle toho, co do
nich patří.

Na každé sběrné nádobě pro sepa-
rovaný odpad je nálepka s tím, co do
tříděného odpadu patří aco recyklovat
nejde. Každá obec má nastavená jiná
pravidla, jak třídit odpad. Je proto
důležité se orientovat podle informací,
které jsou uvedené na nádobě. Zde je
obecný přehled toho, co se může třídit
a co naopak ne:

Papír

Co patří do modrého kontejneru
na papír: časopisy, noviny, sešity, kra-
bice, papírové obaly, cokoliv z lepenky,
knihy pouze bez pevné vazby, obálky
s fóliovými okénky, nevadí ani papír
s kancelářskými sponkami, plata od
vajíček a ruličky od toaletního papíru,
bublinkové obálky pouze bez plasto-
vého vnitřku

Co do kontejneru na papír nepatří:
mastný nebo jinak umaštěný papír,
uhlový papír, termopapír (účtenky),
dětské pleny

Plast
Plasty patří do žlutého kontejneru.

Protože plasty zabírají nejvíce místa
ze všech odpadů, před vhozením je
sešlápněte nebo zmačkejte.

Co patří do žlutého kontejneru na
plast: fólie, sáčky, plastové tašky, sešláp-
nuté PET lahve, obaly od pracích, čis-
tících akosmetických přípravků (není
nutné vymývat), kelímky od jogurtů,
mléčných výrobků (není nutné vymý-
vat), balící fólie od spotřebního zboží,
obaly od CD disků a další výrobky
z plastů, pěnový polystyren v menších
kusech, krabice od džusů, od vína, od
mléka a mléčných výrobků

Co do kontejneru na plasty nepa-
tří: mastné obaly se zbytky potravin

nebo čistících přípravků, obaly od žíra-
vin, barev a jiných nebezpečných látek,
podlahové krytiny anovodurové trub-
ky, „měkké“ sáčky, například od kávy,
obaly od různých potravin v prášku,
kartony obsahující zbytky nápojů
a potravin

Sklo

Sklo patří do zeleného kontejneru.
Co patří do zeleného kontejneru

na sklo: barevné sklo – lahve od vína,
alkoholických inealkoholických nápo-
jů, tabulové sklo z oken a dveří, sklo
čiré – sklenice od kečupů, zavařenin,
nápojů a rozbité skleničky

Co do kontejneru na sklo nepatří:
keramika aporcelán, autosklo, zrcadla
nebo drátované sklo, zlacená a poko-
vená skla, varné a laboratorní sklo, vrat-
né zálohované sklo vracejte zpět do
obchodu

Kovy
V posledních letech se na ulicích

objevují stále častěji i šedé nádoby na
třídění kovových obalů.

Co patří do šedé nádoby na odpad:
plechovky od nápojů akonzerv, kovové
tuby, alobal, kovové zátky, hřebíky,
šroubky, kancelářské sponky a další
drobné kovové odpady

Co do šedé nádoby nepatří:plechov-
ky od barev, plechovky od nebezpečných
látek, domácí spotřebiče a jiná vysloužilá
zařízení složená z více materiálů

Bioodpad

Pokud nemáte vlastní zahradu
a kompost, bioodpad vhazujte do
hnědé popelnice.

Co patří do hnědého kontejneru
na bioodpad:veškeré rostlinné zbytky,
pytlík s čajem nebo lógr z kávy, pečivo
nebo lepenka či papírové kapesníky,
skořápky od vajíček, popel ze dřeva,
podestýlka domácích býložravců, chlu-
py, peří

Co do hnědého kontejneru nepa-
tří: maso, kosti, masné výrobky a jiné
živočišné zbytky, rostliny napadené
různými chorobami, exkrementy
masožravých zvířat nebo popel z uhlí
či cigaret

Elektro
Tyto červené

stacionární kon-
tejnery na drob-
né elektro jsou
rozmístěny po
celé České re-
publice a usnad-
ňují tak jeho
zpětný odběr.

Do kontejnerů na elektro patří drobná
elektrozařízení z kanceláře i z domác-
ností (s výjimkou zářivek), a to např.
kalkulačky, telefony, drobné počítačové
vybavení, walkmany, MP3 přehrávače
adalší. Dále pak baterie aakumulátory. 

Jedlé tuky
Při vaření v domácnosti nebo res-

tauracích se používají jedlé tuky aoleje
ke smažení nebo fritování, které vět-
šina lidí po jejich použití netřídí, a tak
většinou končí ve výlevkách a kanali-
zacích. Kam s  olejem z  pánve?
Kuchyňské tuky a oleje není vhodné
vylívat do kuchyňského odpadu ani
do záchodu. Nejlepší je přelití do plas-
tových lahví, ve kterých se vytřídí
použité oleje do speciálních kontej-
nerů určených pro recyklaci olejů. Nád-
oby, ideálně PET lahve, je možné
odložit do popelnice na jedlé tuky
a oleje. Menší množství tuků třeba
z pánve je možné vsáknout do ubrous-
ku nebo papírové kuchyňské utěrky
a pak vyhodit do směsného odpadu.
Dále je možné použitý jedlý tuk

odevzdat v plastové nádobě ve sběr-
ném dvoře. 

Vyjeté oleje z aut
Tyto oleje se sbírají na místech zpět-

ného odběru, jako jsou čerpací stanice
a autoservisy. 

Zhruba polovinu těchto odpadů
lze totiž znovu smysluplně využít.
Dají se dále třídit a recyklovat. Z vytří-
děných PET lahví se dnes vyrábějí
nové PET lahve. Ze směsných odpa-
dů se vyrábějí např. plastové chodníky,
obrubníky, protihlukové stěny kolem
rychlostních silnic a dálnic. Z patnácti
kartonů od džusů nebo mléka se vyro-
bí v papírnách tolik papíru, ze kterého
se dá vyrobit dětské leporelo. Z vytří-
děného skla se nejčastěji vyrábí sklo
obalové – lahve na minerálky, alkohol.
Papír se nejčastěji recykluje v papír-
nách na nový papír. Může být použitý
až sedmkrát. Recyklace kovů šetří
suroviny i energii. Kovy, které lidé
odevzdají do kontejnerů na kovový
odpad nebo do sběrných dvorů putují
nejčastěji do hutí a v podobě plechů,
prutů, případně regranulátů se pak
vrací zpět do výrobního procesu.
Mohou se z nich tedy vyrábět opět
plechovky na konzervy, nápojové ple-
chovky aveškeré další kovové výrobky.
Kovový odpad ze sběrných kontejnerů
v Plzni končí u společnosti METFER
TRADING spol. s r. o. V městském
obvodu Plzeň 2-Slovany najdete
všechny výše zmíněné barevné sběrné
nádoby na separovaný odpad s výjim-
kou sběrných nádob na jedlé tuky.
Tato nádoba je zatím součástí pilot-
ního projektu v městském obvodu
Plzeň 4. Využít však můžete sběrný
dvůr Na Bořích. Co se týče nádob na
kovový odpad, v obvodě jsou pouze
tři, a to na separačních bodech v uli-
cích – n.G. Píky, Hluboká a Sládkova
v Božkově.

Není tedy pochyb otom, že třídění
odpadů má smysl!

Odbor životního prostředí
ÚMO P2-Slovany

Co dělat s odpadem a s věcmi, které už nechceme?
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Skutečný příběh, který se odehrál
v  jedné české nemocnici před
čtvrtstoletím, se stal inspirací
k tanečnímu dramatu s prostým
názvem Srdce. Jeho autorkou je
lékařka Milana Pokorná, jež na sil-
nou událost nedokázala zapome-
nout. Emotivní dílo nastudoval
baletní soubor Divadla J. K. Tyla
a po delší odmlce ho mohou diváci
30. listopadu opět vidět na jevišti
Nové scény. 

Inscenace vypráví o Erice
a Sebastianovi, posluchačích medi-
cíny, jejichž cesty se po studiích roz-
dělí. Po čase se Sebastian opět
setkává se svou milovanou Erikou
jako člen transplantačního týmu.
To je ve zkratce děj křehkého pří-
běhu, který tanečně přetlumočil
choreograf Richard Ševčík. 

„Na Srdci jsme pracovali téměř dva
roky, upravovali jsme libreto, vzni-
kala hudba. Z lékařského hlediska jsem
vše konzultoval s autorkou příběhu
Milanou Pokornou a s profesorem
Janem Pirkem z IKEMu a docentkou
Evou Pokornou. Je to silný příběh
o zázraku transplantace, o nesmírně
smutné události, která ale někomu
jinému přináší naději,“ prozradil
choreograf. Hudbu k baletu podle
skutečnosti složil Jan Rejent a Pavel
Lochman, scénu a kostýmy vytvořil
uznávaný scénograf Marek Cpin.
Světová premiéra se odehrála 4. led-
na 2022 na Nové scéně Národního
divadla v Praze.

„Transplantace srdce je jedním
z neuvěřitelných zákroků moderní
medicíny,“ říká Milana Pokorná.
„Tíha osudu a chvíle, kdy se člověk
stane dárcem srdce, jsou tak emotivní,
že se slovy nedají popsat. Snad hudba
a tanec vyjádří radost, ale i smutek
a bolest, které provázejí toto vítězství
lékařské vědy. Dílo je věnováno lidem
celého světa, kteří své srdce darovali,
když již sami nemohli dál.“ 

V roce 2022 uplynulo 100 let od
narození jihoafrického kardiochi-
rurga, profesora Christiaana
Neethlinga Barnarda, který jako
první v roce 1967 provedl úspěšnou
transplantaci srdce. „Navzdory
tomu, že od tohoto neuvěřitelného
zákroku uplynulo více než 50 let, stále
zůstává transplantační medicína
opředena mnoha mýty i spoustou otá-
zek,“ dodala Pokorná.

Vstupenky mohou diváci zakou-
pit v pokladně předprodeje Sme-
tanovy sady 16, 301 00 Plzeň,
on-line na webových stránkách
djkt.eu nebo v síti Plzeňská vstu-
penka.

Taneční drama Srdce vypráví emotivní příběh o transplantaci

Foto: Irena Štěrbová
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Asi už to také víte. Ve věku úcty-
hodných 95 let zemřela Hana Ger-
zanicová, o které se nehovoří jinak
než jako o první dámě plzeňské
poezie. To byl však jenom kousek
její osobnosti, která se začala vyvíjet
v její rodné Plzni. Tady vystudovala
dívčí reálné gymnázium a po válce
pokračovala ve studiu na Filozofické
fakultě Univerzity Karlovy v Praze. 

Dalo by se říci, že tady končí jedna
kapitola jejího bezstarostného života.

V roce 1949 totiž Hana Gerzanicová
emigrovala do Německa, odtud pak
o dva roky později do Austrálie. Ale
to byl jenom začátek její další etapy,
kdy naplno mohla rozvíjet své vše-
stranné nadání a schopnosti. Tato spi-
sovatelka, básnířka, překladatelka, ale
ipedagožka a propagátorka české kul-
tury v Austrálii měla nezdolnou enerii.
Nejdříve se uchytila jako soukromá
učitelka v Power Coaching College
v  Sydney, posléze působila jako
zástupkyně ředitelky školy v Earlwoo-
du. Nesmazatelný otisk zanechala ipři
své spolupráci s redakcí tamního exi-
lového čs. rozhlasového vysílání v češ-
tině. Do rodné Plzně se vrátila v roce
1999, kde také dále trvale žila a tvořila. 

Uzavřela tak nejdelší emigrační
úsek svého života. V Plzni se opět

Svou bohatou životní pouť začala i skončila v Plzni

dala do díla a navázala tak na svou
zahraniční tvorbu, za což byla mno-
hokrát oceněna. Například – Inter-
national Poet of Merit Award (1997,
1999), internetová Mezinárodní síň
slávy v USA (1997), Medaile Za
mezinárodní zásluhy v  poezii
(2002), Historická pečeť města
Plzně (2004), Významná česká žena
ve světě (2009) a Evropská medaile
Franze Kafky (2010). Tím nejdůle-
žitějším však jistě bylo uznání jejích
čtenářů. 

„Měl jsem to štěstí několikrát se
setkat s paní Hanou Gerzanicovou,
za což osudu velmi děkuji. Nikdy
nezapomenu na její energii, elán
a ohromné charisma, které z její osob-
nosti vyzařovaly. Další, co jsem na ní
obdivoval, byla pohotovost a leh-
kost, se kterou tvořila své básně,“ za-
vzpomínal na vzájemná setkání
Ing.Lumír Aschenbrenner, starosta
MO Plzeň 2-Slovany, který byl také
u křtu 2. vydání její knihy Vzpo-
mínky míst. 

Hana Gerzanicová,
nar. 11. 5. 1928

v Plzni na Roudné,
zemřela 25. září 2023 v Plzni

Křest knihy Vzpomínky míst v roce 2020

Dětské pěvecké soubory ze základ-
ních škol, mateřských škol a zájmo-
vých útvarů na Slovanech mají
příležitost zazpívat vánoční písně
a koledy na akcích, které MO Plzeň
2-Slovany pořádá v období Adventu. 

Jedná se již o 20. ročník tradičního
Adventního zpívání, který se usku-
teční u rozsvíceného stromku před
radnicí a  v  kostele Panny Marie

Růžencové na Jiráskově náměstí.
Dále se bude konat 9. ročník Cha-
ritativního vánočního trhu v soko-
lovně Koterov.
Adventní zpívání
■ U stromu před radnicí na Slova-

nech
Vystoupení od: 16.30, 17.00
Pondělí: 4. 12., 18. 12.
Středa: 6. 12., 13. 12.

■V kostele Panny Marie Růžen-
cové na Jiráskově náměstí

Vystoupení od: 16.00, 16.30
Pondělí: 11. 12.
Středa: 20. 12.

■ Charitativní vánoční trh
Koterov

Časový rozsah akce: 14.00–18.00
Neděle 17. 12.

Soubory, které by měly zájem se jedné
či více výše zmíněných akcí zúčastnit, se
již mohou hlásit. Vybraný termín si
můžete rezervovat zasláním e-mailu na
adresu honzikovaiv@plzen.eu.

Ve zprávě uveďte, prosím,
NÁZEV SOUBORU, POČET
ČLENŮ, VYBRANÝ TERMÍN
A ČAS. Požadovaná délka vystou-
pení je cca 20 minut.

Sbory se mohou přihlásit na Adventní zpívání
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Rušení poštovních poboček se dotklo občanů
napříč celou republikou. Na Slovanech se však
i přes nevyhnutelné změny podařilo tyto služby
pro své obyvatele zachovat dostupné. Obvod
dokázal vyjednat pobočku navíc, zároveň navýšil
kapacitu další a třetí se proměnila v Balíkovnu. 

V rámci transformace České pošty mělo být na
území Slovan od 1. července letošního roku zrušeno hned pět poštovních
poboček ze šesti. A to včetně pošty v obchodním centru Olympia, která se
nachází už na území městského obvodu Plzeň 8-Černice. 

„Zachována měla být jen menší pošta v Habrmannově ulici. Vyjednáváním
s Českou poštou se nám ale povedlo zachovat poštu v OC Olympia a naši občané
mohou využívat také původní pobočku ve Skladové ulici, která nyní funguje
jako Balíkovna. Balík zde lze podat a vyzvednout v týdnu od osmi do jedna-
dvaceti hodin a v sobotu od osmi do dvanácti hodin,“ uvádí místostarosta
slovanského obvodu Václav Cinádr s tím, že před pobočkou je možné
i velmi pohodlně zaparkovat.

Poté, co Česká pošta zrušila některé ze svých poboček, počet klientů
pošty v Habrmanově ulici podle aktuálních čísel meziročně narostl o 42
procent. Slovanský obvod se přesto snaží zachovat všechny služby co
nejvíce dostupné pro všechny své obyvatele. 

„Z tohoto důvodu sem přibyly dvě plnohodnotné přepážky, a tak namísto
původních čtyř zde mohou občané nyní využívat přepážek šest. Zároveň bylo
odstraněné i nevhodné zádveří a díky tomu se zvýšila kapacita vnitřních
prostor. Čekající teď mohou využít deset míst k sezení,“ informuje Václav
Cinádr a dodává, že v dohledné době zde bude instalován také vyvolávací
systém. Ten umožní objednat se pro složitější poštovní transakce předem,
tedy bez čekání. 

Dostupné poštovní služby na Slovanech

Koncepční řešení dopravy na Slovanech vzbudilo zájem
Výsledky analýzy koncepčního

řešení dopravy na Slovanech byly
představeny ve čtvrtek 21. září
v aule SPŠE. Komplexní analýza
vyhodnocuje stávající dopravní
situaci, věnuje se vlivu dopravy na
kvalitu života a veřejných prostran-
ství. Dále ukazuje možnosti jak
zlepšit dopravu po vybudování
východního okruhu (respektive
přeložky silnice I/20) a prověřuje
ideální varianty napojení slovanské
dopravní sítě na chystaný okruh. 

„Prověřovali jsme celkem 5 variant,
jejichž cílem má být co nejefektivnější
odvedení dopravy ze Slovan na okruh
tvořený plánovanou přeložku silnice
I/20. Dopravní zatížení této části města
je velkým tématem již několik let.
V budoucnu by přetíženým komunika-
cím, jako jsou například ulice Koterov-
ská, Nepomucká nebo Slovanská, měl
do značné míry ulevit východní okruh.
Pro odvedení tranzitní, ale i místní
dopravy generované rezidenty je však
potřeba zajistit propojení stávající ulič-
ní sítě na novou trasu,“ řekl Aleš Tolar,
náměstek primátora pro oblast
dopravy a životního prostředí.

Na setkání, kterého se zúčastnilo
více než 70 obyvatel Slovan a okolí,
představili zpracovatelé všech pěti
prověřovaných variant dopravního
napojení způsob a průběh hodnocení
a v závěru shrnuli výsledky analýzy.
Z té vzešlo jako nevhodnější řešení
doplnit stávající možnosti napojení
Slovan na přeložku silnice I/20
o nové propojení, a to v místě dosud
nezastavěného pásu podél ulice Na
Růžku.

„Jedná se o variantu, o které se uva-
žuje již řadu let. Na základě připo-
mínek místních obyvatel však město
rozhodnutím svého zastupitelstva
nechalo zpracovat komplexní analýzu,
aby se prověřilo, zda neexistuje jiné,
výhodnější řešení,“ uvedl Petr Raš-

ka z Útvaru koncepce a rozvoje měs-
ta Plzně.

Analýza pracovala s pěti hypote-
tickými variantami napojení, které
zkoumala z  hlediska fungování
dopravního systému, vlivu dopravy
na město a  technické a  finanční
náročnosti. 

„Z porovnání všech aspektů vyšla
jako nejvhodnější původní, Územním
plánem zvažovaná varianta napojení
při ulici Na Růžku. Konkrétní projekt
prozatím zpracován není, ale vyrůst
by zde měla dvouproudová komunikace,
která bude mít odstup od současné
zástavby minimálně 15, ale v převážné
části až 30 metrů. Vznikne tak nová
ulice doplněná alejemi nových stromů
a přibydou také místa k parkování pro
místní občany,“ poznamenal Petr Raš-
ka.

Studie také ukazuje, že vybudování
okruhu plošně výrazně uleví dopravě
na Slovanech a lidem, kteří zde žijí. 

„Citelný úbytek dopravní zátěže se
bude týkat například ulic U Světova-
ru, Petřínské, Částkovy, Koterovské
a Slovanské –  v některých částech
i o více jak polovinu oproti současnému
stavu. To je velkou nadějí a výzvou
ke změně charakteru ulic na klidné
městské třídy s  živým parterem
s obchody i restauracemi. Chtěl bych,
aby se Slovany staly klidným a bez-
pečným místem k pohybu a bydlení,“

uzavřel Václav Cinádr, místostarosta
MO Plzeň 2-Slovany.

Kompletní výsledky analýzy kon-
cepčního řešení dopravy na Slova-
nech  jsou zveřejněny na webu
https://ukr.plzen.eu. Případné dotazy
pak mohou lidé zasílat do 13. října
2023 na e-mail: ukrmp@plzen.eu.
Plánováno je ještě minimálně jedno
veřejné projednání, aby bylo možné
zodpovědět dotazy občanů. Termín
jednání bude uveřejněn na webu
ukr.plzen.eu a stránkách městského
obvodu. 

V průběhu září zajistil odbor životního prostředí obnovu růžového záhonu
v Částkově ulici. V rámci této akce bylo vysazeno 135 ks růží Westzeit. Stejná
odrůda růží je k vidění také u budovy radnice Slovany na Koterovské ulici.
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Stanoviště velkokapacitního kontejneru č. 1 Hodina přistavení 

Šeříková (u fotbal. stadionu) 8.00–9.00 hod.

Hradiště (za konečnou MHD) 9.10–10.10 hod.

Na Vyhlídce (Božkov) 10.20–11.20 hod.

Hluboká (u potravin) 12.20–13.20 hod.

Střední cesta (křižovatka s Karafiátovou) 13.30–14.30 hod.

Jiráskovo nám. (bývalá točna trolejbusů) 14.40–15.40 hod.

Čapkovo nám. (vjezd k bývalé porodnici) 15.50–16.50 hod.

Stanoviště velkokapacitního kontejneru č. 2 Hodina přistavení

Pod Chalupami (Koterov) 8.00–9.00 hod.

U Jezu (Božkov) 9.10–10.10 hod.

Sladovnická (z Jiráskovy ulice) 10.20–11.20 hod.

Sporná (Plzeňská cesta) 12.20–13.20 hod.

Do Zámostí (autosalon Hyundai) 13.30–14.30 hod.

Táborská x Úslavská (hala LOKO) 14.40–15.40 hod.

Harmonogram přistavování velkoobjemových kontejnerů
na objemný odpad v městském obvodu Plzeň 2-Slovany
Konání sběrného dne: 11. listopadu 2023
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